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نگاه به آینده
قطعنامهپیشنهادیشورایحکامپروندهPMDرابهصورتکاملمیبندد

ســید عباس عراقچی رییس ســتاد پیگیری اجــرای برجام گفــت : قطعنامه 
پیشنهادی ۱+۵ پرونده پی.ام.دی را به صورت کامل و قاطع می بندد و دستور 

کار آژانس را از » نگاه به گذشته« به سمت » نگاه به آینده« تغییر خواهد داد.
رئیس ســتاد پیگیری اجرای برجام شــب گذشــته در یک گفتگــوی رادیویی 
قطعنامه پیشنهادی کشــورهای ۱+۵ را » بسیار خوب« توصیف کرد و گفت: 
این قطعنامــه دو ویژگی دارد. ویژگی اصلی آن خاتمه دادن به موضوع پی .ام. 
دی اســت. به این ترتیب که اذعان می کند نقشه راه بین ایران و آژانس خاتمه 
یافته اســت یعنی هر همکاری کــه لازم بوده ایران انجام دهــد، انجام داده و 
بیش از ایــن انتظاری برای همکاری ایران با آژانس نمــی رود .این مولفه اول 

است که بسیار مهم است.
معاون حقوقی و بین الملل وزیر امور خارجه افزود: مولفه دوم این است که تمام 
۱2 قطعنامه گذشــته شورای حکام را لغو و فسخ می کند و در نتیجه آن، دستور 

کار آژانس و شورای حکام نسبت به ایران تغییر خواهد کرد.
وی اظهار داشت: دســتور کاری که تا الان وجود داشت ، اجرای پادمان و ان. 
پی .تی در ایران و اجرای شش قطعنامه شورای امنیت بود. به این معنا که دستور 
کاری که وجود داشت نگاهش به گذشته برنامه ایران بود. با تصویب این قطعنامه 
این دســتورکار لغو و دســتورکار جدیدی جایگزین می شود که نگاهش به آینده 
اســت؛ تحت عنوان اجرای برجام. از این پس از مدیرکل آژانس انتظار می رود 

که نسبت به اجرای برجام قضاوت کند و گزارش دهد.
رییس ســتاد پیگیری اجرای برجام گفت: این مولفه هــا با یک جمله قطعنامه 
تکمیل می شــود که در آن شــورای حکام ملحوظ می کند به این ترتیب پرونده 
پی.ام.دی بســته شده اســت. بنابراین قطعنامه، قطعنامه بسیار خوبی است و 

پرونده پی.ام.دی را به صورت کامل و قاطع می بندد.
عراقچی در پاسخ به این سوال که در هشت سال آینده چه احکامی درباره صلح 
آمیز بودن فعالیت هســته ای ایران اجرا خواهد شد، گفت: من نمی دانم بحث 
8 سال را از کجا آمده ولی طول دوره برجام ۱0 سال است و در این قطعنامه هم 

ذکر شده که بعد از ۱0 سال پرونده ایران عادی خواهد شد .
رییس ســتاد پیگیری اجرای برجام افزود: البته گزارش ، یک جمع بندی دارد 
به عنوان نتیجه گسترده تر که برای بعضی کشورها ارائه داده و تایید کرده هیچ 
فعالیت اعلام نشده ای در این کشورها وجود ندارد. اگر بتواند این گزارش را در 
مورد ایران صادر کند یعنی ظرف سال های آینده همکاری با آژانس به حدی برسد 
که آژانس گواهی کند در ایران هیچ فعالیت اعلام نشده ای وجود ندارد، این ۱0 

سال برجام و ۱0 سال روند عادی شدن کوتاه تر می شود.
معاون حقوقی و بین الملل وزیر امــور خارجه گفت: به این معنا که 

به واسطه این جمع بندی گسترده تر پرونده ما عادی خواهد شد و 
خیلی از تحریم های شــورای امنیت هم قبل از ۱0 سال خاتمه 

پیدا خواهد کرد
ولی اگر به این گزارش هم نرســیم راس ۱0 سال پرونده 

عادی ایران خواهد شد.
عراقچــی در تشــریح رونــد کارهــا که بــه ارائه 

قطعنامــه پیشــنهادی ۱+۵ برای بســتن 

پرونده مســائل گذشــته و حال ایران منجر شــد، گفت: طبق برجام قرار بود 
پس از آن که آمانو گزارش خود را در خصوص موضوع پی.ام.دی رامی دهد 
کشــورهای ۱+۵ پیــش نویس قطعنامه ای را با هدف بســتن ایــن پرونده به 

شورای حکام ارائه دهند.
وی اضافه کرد: گزارشــی که آقای آمانو داد در مجمــوع گزارش متعادلی بود. 
ایشــان گفته بود به دلیل پیچیدگی های بحث پی .ام. دی و اینکه به حدود ۱۵ 

سال پیش بر می گردد قضاوت قطعی امکان پذیر نخواهد بود.
معاون وزیر امور خارجه گفت: هرچند او خود در توصیف گزارش اش از عبارت 
» نه ســیاه و نه سفید« استفاده کرده بود ولی وقتی منتشــر شد با توجه به جمع 
بندی که صورت داده بود به سفید بسیار نزدیکتر بود .آن هم به دلیل عباراتی که 
ایشــان استفاده کرده بود مبنی بر این که هیچ برنامه نظامی هسته ای در ایران 
نبوده است و مواد هسته ای ایران هم هیچ انحرافی درآن مشاهده نشده است 
ولی آژانس ارزیابی می کند که قبل از سال 2003 یکسری مطالعاتی انجام شده 

است که از حد مطالعه فراتر نرفته است.
رییس ســتاد پیگیری اجرای برجــام افزود: 

البته ما این جمع بندی را قبول نداریم ولی 
حتی اگر هم همین پذیرفته شود نشان 

دهنده این است که تخلفی از سوی 
ایران نیســت چرا که مطالعه 
برخلاف ان. پی. تی نیست . 

بنابراین گزارش آقای آمانو 
در مجموع گزارشــی بود 
که صلح آمیز بودن برنامه 
هســته ای ایــران را تایید 

می کرد و راه را برای بســتن 
پرونده در شورای حکام هموار 

می کرد.
کــرد:  عراقچــی خاطرنشــان 

متعاقب این گزارش مشورت های 
مفصلی را با کشورهای ۱+۵ داشتیم 

. آنها باید قطعنامه ای را به شورای 

حکام پیشنهاد می دادند چرا که ما عضو شــورای حکام نیستیم. آنها قطعنامه 
ای را تهیه کردند و دو روز گذشته مشــورت های مفصلی با آنها داشتیم. درباره 
بعضی قســمت ها با هم همفکری کردیم ، اصلاحاتی لازم بود صورت بگیرد. 
بعضی موارد لازم بود که کم یا اضافه شود. در مجموع پیش نویس نسبتا خوبی 
تهیه شــد که روز سه شنبه توســط ۱+۵ در آژانس به عنوان پیشنهاد به شورای 

حکام به ثبت رسید.
وی که با رادیو گفت و گو مصاحبه می کرد در پاســخ به ســوالی درباره احتمال 
سوءاســتفاده از گزارش فعلی آژانس در آینده گفت: گزارشی که اکنون آژانس 
داده است ارزیابی نهایی آژانس نسبت به گذشته و پی. ام. دی است . خود آژانس 
هم گفته این ارزیابی نهایی است و نقشه راه بین ایران و آژانس تکمیل شده است . 
به صراحت گفته که نقشــه راه جدیدی نخواهیم داشت، به اصطلاح نقشه راه 
2 نخواهیم داشــت. بنابراین از دید آژانس نسبت به گذشته هرکاری باید انجام 
می گرفته صورت گرفته است. آژانس هم ارزیابی فنی خود را هم داده و شورای 

حکام هم یک تصمیم سیاسی خواهد گرفت.
رییس ســتاد پیگیری اجرای برجام افزود: هر ســازمان بین المللی 
نهادی تصمیم گیر و یک نهاد مجری دارد. مثلا سازمان ملل 
نهاد تصمیم گیر شــورای امنیت است و مجمع عمومی 
و نهاد مجری دبیرخانه و شــخص دبیرکل است. در 
آژانس بین المللی انرژی اتمی هم نهاد تصمیم گیر 
شورای حکام است و شخص مدیرکل و دبیرخانه 
به عنوان مجری تصمیات شورای حکام شناخته 

می شود و نقشی در تصمیم گیری ندارد.
معــاون حقوقی و بین الملــل وزیر امور خارجه 
گفت: وقتی شــورای حــکام قطعنامه صادر 
می کنــد یعنی تصمیم گرفته اســت حالا چه 
سیاسی و یا فنی باشــد مهم نیست. مهم این 
است که شورای حکام به عنوان نهاد تصمیم 
گیر، تصمیم خــودش را گرفته و این تصمیم 
هرچه که باشــد مجری اســت.تصمیمی که 
الان شورای حکام براســاس این پیش نویس 
گرفته این اســت که موضوع پــی ام دی خاتمه 

یافته است.

شیرین ترین و بهترین جهادها جنگ های دفاعی است
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: در حال حاضر در تمامی عرصه های اقتصادی، فرهنگی و علمی در حال مبارزه و جنگ با دشمنان هستیم اما شیرین ترین و بهترین این جهادها جنگ های دفاعی است.

سرلشکر محمدعلی جعفری دقایقی پیش در جمع خانواده های شهدای خوزستانی مدافع حرم در اهواز، اظهار داشت: خانواده های شهدا باید برای ما روایت کنند چگونه راهی که بسیاری از بزرگان ما با سال ها عبادت، نتوانستند 
به آن برسند، جوانان این خانواده ها توانستند طی کنند و به مقصد برسند. وی با تجلیل از نقش خانواده های شهدای مدافع حرم افزود: عزت، اقتدار و عظمت امروز انقلاب و اسلام مدیون شهادت و جانبازی همه شهدا است 

و این فرهنگ روز به روز بیشتر در دل ملت ها جای خود را باز می کند.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به جبهه های درگیری نظام جمهوری اسلامی با عوامل استکبار گفت: در حال حاضر در تمامی عرصه های اقتصادی، فرهنگی و علمی در حال مبارزه و جنگ 

با دشمنان هستیم اما شیرین ترین و بهترین این جهادها جنگ های دفاعی است.
جعفری تصریح کرد: انتظار پروردگار از فرد مؤمن این است که برای گسترش امور اسلام که تمامی دشمنان برای خاموش کردن آن بسیج شده اند به دنبال این مسیر بروند تا این پرچم بر زمین نیفتد.

حادثه تروریستی در نیکشهر
تعداد شــهدای حوادث تروریستی امروز در 
نیکشهر سیســتان و بلوچســتان به دو نفر 

افزایش یافت.
در حادثــه تروریســتی امــروز در نیکشــهر 
سیســتان و بلوچســتان، ابتدا تعــدادی از 
تروریســت ها با حمله به پاســگاه انتظامی 

کهیر، یک تن از سربازان نیروی انتظامی را مجروح کردند.
در ادامه خودروی یگان تکاوری که در حال انتقال این مجروح به مرکز درمانی 
بود در تله انفجاری تروریست ها گرفتار شد و متأسفانه دو نفر از مأموران نیروی 

انتظامی به شهادت رسیدند.
پس از این حادثه خودروی دیگری که برای امدادرسانی به یگان تکاور عازم 
منطقه شــده بود، مورد حمله اشــرار قرار گرفت اما خوشــبختانه این حمله 

تلفاتی نداشت.

شرایط امروز شرایط سال ۹۲ نیست
عضــو شــورای مرکــزی جامعه اســلامی 
مهندسین گفت: از اخبار و آثار و قرائنی که 
هست به نظر می رسد وضع رقیبانمان خوب 
نیست و شرایط امروز مشابه ۹2 نخواهد بود. 
ســال ۹2 توافق بر روی یک نفر بود؛ اما در 

مجلس کار آنها سخت تر است.
ســید مرتضی نبوی افزود: دشــواری وحدت مجدد برای ائتلاف کنندگان 
۹2 فرصتی برای اصولگرایان اســت که با یک ائتــلاف حداکثری و حضور 
چهره های کم حاشیه، نو، موثر و مقبول در افکار عمومی به پیروزی برسند.
وی افزود: با تجربه انتخابات سال ۹2، برای اصولگرایان راهی جز وحدت 
باقی نمانده اســت. در عین حال ما واقعیت ها را هــم نمی توانیم از نظر دور 
کنیم. فکر می کنم ائتلاف به صورت ۱00 درصد اگر ممکن نشد، باید سعی 

کرد ائتلاف »تا حد ممکن حداکثری« را شکل دهند.

آیت الله مصباح استاد بنده هستند
سخنگوی جامعه روحانیت مبارز در واکنش 
بــه ســوء برداشــت هایی کــه از اظهارات 
اخیــر او در مصاحبــه با یک ســایت شــده 
بوده،گفت:حرکــت وحــدت اصولگرایان 
موردحمایت جامعتین و ســه فقیــه بزرگوار 
حضــرات آیات موحدی کرمانــی و یزدی و 

مصباح یزدی است و اگر نظری داشته باشند حتماً دریغ نخواهند کرد.
حجت الاسلام مصباحی  مقدم در رابطه با برخی اخباری که پیرامون رابطه 
ایشان با آیت الله مصباح یزدی مطرح شده است  در گفت وگو با پایگاه خبری 
جامعه روحانیت مبارز گفت: آیت الله مصباح یزدی استاد بنده بودند و بنده 
افتخار شاگردی ایشان را در دروس معارف قرآن، فلسفه و بسیاری از دروس 
دیگر را داشتم و حتی به دعوت ایشان استاد موسسه امام خمینی)ره( طی 

سالهای متمادی و عضو شورای عالی موسسه امام خمینی )ره( بودم.

برخورد با نشست های 
انتخاباتی بدون مجوز

اســتاندار تهــران بــا تاکیــد بر لــزوم اخــذ مجوز 
برای برگــزاری نشســت های انتخاباتــی از جانب 
تشکل های فاقد مجوز گفت: برگزاری نشست های 
اینچنینی خلاف است و با آنها برخورد قاطع صورت 

می گیرد.
سیدحســین هاشــمی به برگزاری جلسه مسئولان 
اجرایی ســتادهای انتخابات اســتان تهران، البرز، 
قم و ســمنان در هفته گذشــته اشــاره کرد و افزود: 
اینگونه همایش ها به پایش اطلاعاتی افراد مسئول 
در انتخابــات کمــک خواهد کــرد تا در زمــان کلید 
خوردن رســمی و شــروع ثبت نام نامزدها مشــکلی 

نداشته باشیم.
وی بــا تأکیــد بــر اینکــه فرمانــداران بایــد در این 
روزهــا فهرســت معتمــدان هیئت هــای اجرایی را 
مشــخص کنند، گفت: فرمانداران اســتان تهران 
معتمــدان محله را از بیــن افراد خوشــنام، باتجربه 
و بــا ســابقه اجرایی خــوب انتخاب می کننــد که با 
 هماهنگی هیئــت های نظارت مشــخص و اعلام

 می شود.
هاشمی خاطرنشان کرد: فهرست معتمدان هیئت 
های اجرایی باید قبل از شروع ثبت نام ها هماهنگ 

و اعلام شود.
وی همچنیــن یــادآور شــد: درخصــوص ثبت نام 
نامزدهای انتخابات مجلس خبرگان رهبری و پس 
از آن مجلس شــورای اســلامی نیز به زودی اطلاع 

رسانی خواهیم کرد.
استاندار تهران درخصوص تعداد شعب اخذ رأی این 
استان گفت: پیش بینی می شــود تعداد شعب اخذ 
رأی مانند دوره گذشته باشد، مگر اینکه وزارت کشور 

تغییراتی در تعداد آن اعلام کند.
هاشــمی افزود: شــعب اخذ رأی در دوره گذشــته 
انتخابــات حــدود 46۱۹ شــعبه بود کــه انتظار می 
رود با احتســاب افزایش جمعیت اســتان ۱0 درصد 
به میزان آن افزوده شــود که منتظریــم این تعداد را 
وزارت کشــور به ما اعلام کند و طبیعتاً براســاس آن 

اقدام خواهیم کرد.
هاشــمی برگزاری کنگره ها ، نشســت ها و جلسات 
تشکلات و احزاب رسمی کشــور را که دارای مجوز 
و پروانه وزارت کشور هستند قانونی دانست و گفت: 
برگزاری نشســت های احزاب دارای مجوز فقط به 
فرمانــداری ها اطلاع داده خواهد شــد تا در صورت 

نیاز به لحاظ امنیتی پوشش داده شود.
وی افزود: برگزاری نشست هایی که ازجانب چندین 
حزب مختلف صورت می گیرد نیاز به مجوز دارد که 
حتما باید از فرمانداری اخذ شود و در صورت صدور، 
ما موظفیم آن نشســت را حمایت کنیم که الحمدلله 
بجز یکی دو مورد در کل کشــور تاکنون این نشست 

ها به خوبی برگزار شده است.
اســتاندار تهران در خصوص نشست ها و تجمعات 
تشــکل های بــدون مجوز خاطرنشــان کــرد: این 
تشکل ها با هر نام و عنوانی باید برای برگزاری نشست 

های خود مجوز بگیرند.
وی یادآور شــد: اگر تشــکل های مذکور مشــکل 
خاصی نداشــته باشــند با استعلام از اســتانداری و 
وزارت کشــور به آنها در مدت زمــان کوتاهی مجوز 

داده خواهد شد.
هاشمی برگزاری نشست های  تشــکل ها و احزاب 
بدون مجــوز و پروانه وزارت کشــور را خلاف خواند و 
تصریح کرد: در اســتان تهران به تمام دستگاه های 
ذی ربط از جمله نیــروی انتظامی اعلام کرده ایم که 
از برگزاری نشســت های چنین تشــکل هایی حتماً 

جلوگیری به عمل آید.

تدبیروامیدنوشت:»کدامدولتدرارائهلایحهبودجهتخلفکردهاست؟«
محمود احمدی نژاد در دوسال اول ریاست جمهوری خود 86 روز تاخیر در ارائه لایحه بودجه داشته است و این در حالی است که حسن 

روحانی تنها 3 روز تاخیر داشته، البته اگر بتوان نام آن را تاخیر گذاشت.

نامهنیوزنوشت:»رازسکوتقالیبافچیست؟«
سکوت قالیباف، علامت سوال بزرگی است که هنوز کسی نتوانسته است جوابی برای آن پیدا کند و باید تا اسنفد ۹4 صبر کرد و دید که 

شهردار تهران برای آینده سیاسی خود چه تصمیمی گرفته است.

عصرایراننوشت:»برنداحمدینژادازظهورتاافول«
خود ایشان هم این موضوع را به خوبی فهمیده است و به ویژه در این روزها که از قدرت به دور هستند از هر روزنه ای حتی مراسم ختم یک 

فوتبالیست برای مطرح کردن نام خودشان استفاده می کنند زیرا اگر نام این برند شنیده نشود، خیلی زود از میان می رود. 

پارسنیوزنوشت:»دیپلماسیلبخند:عربستانرابفهمیم!«
به نظر می رسد دیپلماسی لبخند آقای ظریف در یکی دو سال گذشته به اندازه کافی فرصت به رژیم سعودی برای کوبیدن بر طبل ایران 

هراسی و جنایات تروریستی در منطقه داده است. حال شاید وقت آن باشد که کمی جدی تر با مسئولان سعودی برخورد شود.

جهاننیوزنوشت:»تفرقپنهاندرویترینوحدت«
این روزها درحالیکه اصلاح طلبان تلاش می کنند، خروج دودسفید از اردوگاه انتخاباتی شان را به چشمها القا کنند، نشانه های اختلافات 

درونی و افزایش سهم خواهی ها با نزدیک شدن به موعد انتخابات،حکایت دیگری دارد.

عکس روزسایت نگار

اشک های بابک زنجانی 
در جلسه امروز دادگاه؛ 
صبح امروز بیست و 
یکمین جلسه دادگاه 
متهمان پرونده فساد 
نفتی در دادگاه انقلاب 
برگزار شد.

خبرنامه


